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§ 48 Överblivna datorer 
PETER NORDGREN: 

Ordförande! Med tanke på gamla datorers vikt konstaterar jag att detta väl är ett av 
de tyngsta ärendena vi har att behandla under de här dagarna. 

Motionären till 2016:83 tycker, att vi på ett miljömässigt och noga genomarbetat 
sätt ska ta hand om våra gamla datorer. Vi konstaterar från utskottets sida efter en 
grundlig analys, att det precis är det som sker idag. Det finns avtal som hanterar de 
här frågorna. Det finns också överenskommelser med olika frivilliga organisationer 
som gör detta. Dessutom finns nu ett nytt avtal i form av en ny upphandling, som 
kommer att äga rum under 2017. Vi anser därför att vi har gått motionären till viljes. 

Vi önskar bifall till utskottets förslag. 

ANDERS AHL: 

Ordförande! Tack för det fina svaret, även om inte jag är nöjd med själva utfallet 
som kan bli ett avslag. När jag skrev motionen 2016:83 kom jag att tänka på när jag 
konfirmerade mig. Det var längesedan, men jag minns min präst, Bill-Göran. Han 
pratade mycket om hur viktigt det är att dela med sig. Speciellt om man har ett 
överflöd ska man dela med sig till fattiga människor. Att man då vill avslå den här 
motionen tycker jag är så beklämmande. Man hänvisar till avtal, och mycket riktigt 
har man bland annat ett ramavtal med Atea. Detta företag är vinstdrivande men 
ComputerAid är en icke vinstdrivande organisation. Här är därför en stor skillnad 
och dessutom säljs dessa datorer vidare. 

Sedan hänvisar man också till säkerhetsaspekter. Vad händer med informationen 
som kanske finns på datorerna? Detta är inget bekymmer. ComputerAid har ett 
samarbete med Blancco, som är världsledande när det gäller att radera data. De är 
till och med godkända av svenska försvarsmakten och det är ju gott nog. Sedan är 
frågan här vad som händer med återvinningen. ComputerAid har en återvinnings-
garanti. Går man in på deras hemsida kan man läsa ”Återbruka först… återvinn 
sedan”. Man har ett samarbete med organisationer. Jag ringde dem alldeles nyss och 
de sa, att nu har de faktiskt stuckit ut hakan så pass mycket, att man har utlovat en 
hittelön om man skulle hitta en dator på en soptipp i Afrika med deras registrerings-
nummer på. Då får man en belöning på 250 dollar. 

Dessa datorer behövs i skolor och på sjukhus i utvecklingsländer. Därför tycker 
jag den här motionen är väldigt viktig och att man åtminstone ser över möjligheter-
na, detta via de ideella krafterna som inte styrs av mammon. Vårt överflöd är en 
annans förnödenhet. 

Bifall till motion 2016:83. Tack. 

PETER NORDGREN (REPLIK): 

Ordförande! Jag tror att motionären kan vara förvissad om, med tanke på de värde-
fulla synpunkter som motionären har, att de här synpunkterna kommer att beaktas i 
och med att kyrkokansliet under 2017 gör en ny upphandling. 

Beslut i ärendet återfinns i kyrkomötets protokoll, § 91. 


